
PROTOKÓŁ Nr  V/2014 

 z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 15 grudnia 2014 r. 

 

 

Obrady otworzyła Przewodnicząca Rady Miasta – Irena Renduda – Dudek, 

stwierdzając na podstawie listy obecności prawomocność obrad. 

Sesja rozpoczęła się o godz. 14.00. 

Następnie Przewodnicząca powitała gości zaproszonych na sesję. 

W sesji udział wzięli:  

1. Radni RM – zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1  

do protokołu) 

2. Prezydent Miasta – Jarosław Górczyński  

3. Radny Sejmiku Województwa Świętokrzyskiego – Andrzej Kryj  

4. Starosta Ostrowiecki – Zbigniew Duda 

5. Przewodniczący Rady Powiatu Ostrowieckiego – Jerzy Brożyna 

 

 

Ad I/ Przedstawienie porządku obrad: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przystępujemy do realizacji 

porządku obrad. Czy ktoś z Państwa ma uwagi do zaproponowanego porządku 

obrad? Proszę, Panie Prezydencie. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo 

Radni! Chciałbym wnieść do porządku obrad w punkcie III poz. 7 dodatkowy 

projekt uchwały w sprawie zgłoszenia osoby do rady nadzorczej spółki prawa 

handlowego z udziałem Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Mowa tutaj o spółce 

Miejska Energetyka Cieplna. W uzasadnieniu Państwo macie podane więcej 

informacji. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda - Dudek – Dziękuję. Kto jest za proponowaną 

zmianą? Przepraszam, proszę Pana Dariusza Kaszubę o zabranie głosu. 

Radny D. Kaszuba – Dziękuję. Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie 

Prezydencie! Szanowni Państwo! W proponowanym porządku posiedzenia na 

dzisiejszą sesję mamy łącznie pięć punktów. Zwracam się tutaj z zapytaniem – 

co prawda, nie wiem, do kogo je kierować – ale jest tutaj zauważalna zmiana  

w kolejności punktów. Dlaczego stało się tak, że interpelacje i zapytania zostały 

przerzucone do punktu IV, po głosowaniu za uchwałami. Zwykle było 

odwrotnie – najpierw składaliśmy interpelacje, później było głosowanie nad 

podejmowaniem uchwał, a później były odpowiedzi Pana Prezydenta  

na zgłoszone wątpliwości i zapytania. Czy ten porządek już będzie stały, czy jest 



to chochlik drukarski i jakie były przyczyny tej zmiany? Bardzo proszę  

o wyjaśnienie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Poproszę Panią Sekretarz Marzenę 

Dębniak o wyjaśnienia. 

Sekretarz Miasta – M. Dębniak – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! 

Porządek obrad, kolejność, nie jest nigdzie ustalona. Statut przewiduje tylko 

określone punkty, które powinny być w porządku i m.in. interpelacje  

i zapytania. Do tej pory interpelacje i zapytania, co – powiedzmy – rada, było 

różnie – raz było na początku, łącznie z odpowiedziami Prezydenta Miasta, 

później na którejś kolejnej radzie były najpierw zapytania, na końcu były 

odpowiedzi. W tej kadencji chcieliśmy spróbować na końcu, od razu pytania  

i odpowiedzi, a zacząć od tych najważniejszych rzeczy, a więc podejmowania 

istotnych spraw typu uchwały. Tym bardziej, że – jak Państwo zauważyliście, 

szczególnie tutaj radni wcześniejszej kadencji – zazwyczaj te interpelacje  

i zapytania przechodziły w sprawy różne i czasami to tak do końca nie było 

wiadomo, co jest zapytaniem, interpelacją, a co sprawą różną. Sądzę,  

że zaproponowany porządek obrad może się sprawdzi, w każdym bądź razie nic 

nie stoi na przeszkodzie, żeby kiedyś zmienić, powrócić do wcześniejszego,  

a może zobaczymy przez kilka sesji, jak to będzie wyglądać. Eksperymentujmy 

tak, żeby były jak najbardziej owocne obrady Rady.  

Przewodnicząca RM – I. Renduda - Dudek – Dziękuję. Czy są jeszcze jakieś 

uwagi do porządku proponowanego na dzisiejszej sesji? Nie widzę. Proszę 

Państwa! W takim razie przegłosujmy wniosek, który złożył Pan Prezydent 

Miasta – to jest w sprawie ewentualnej uchwały, którą później podejmiemy 

odnośnie zgłoszenia osoby do rady nadzorczej spółki prawa handlowego  

z udziałem Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Kto jest za takim wnioskiem, by 

włączyć go do porządku dzisiejszej sesji? Proszę o głosowanie, kto jest za. 

Dziękuję. Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? Dziękuję. W takim razie 

wniosek zgłoszony przed chwilą został włączony do porządku obrad 

jednogłośnie.  

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli włączenie do porządku obrad projektu uchwały 

w sprawie zgłoszenia osoby do rady nadzorczej spółki prawa handlowego 

 z udziałem Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 

 

Przewodnicząca RM odczytała proponowany porządek obrad. 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Kto jest za porządkiem obrad 

przedstawionym w takiej wersji? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Uchwała 

została podjęta przy 5 osobach przeciw i 1 wstrzymującej i 17 osobach za. Czyli 

realizujemy obecny porządek naszej sesji. 

 



Radni RM – stosunkiem głosów: 17 – za, przy 5 głosach przeciwnych i 1 głosie 

wstrzymującym się – przyjęli następujący porządek obrad: 

 

I. Przedstawienie porządku obrad. 

II. Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z 

dnia 1 grudnia oraz 4 grudnia 2014 r.  

III. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego  

oraz jej przewodniczącego, 

2) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 2015 rok, 

3) określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych na rok 

2015, 

4) obniżenia średniej ceny skupu żyta dla potrzeb obliczania podatku rolnego  

na obszarze Gminy Ostrowiec Świętokrzyski w 2015 roku, 

5) zm. uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski na 2014 r.; 

6) zm. uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 – 2023 

7) zgłoszenia osoby do rady nadzorczej spółki prawa handlowego z udziałem 

Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. 

 

IV. Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi. 

V. Sprawy różne. 

 

Ad II/Przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego 

z dnia 1 grudnia oraz 4 grudnia 2014 r.  

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda - Dudek – Przystępujemy do punktu drugiego 

tj. przyjęcie protokołów z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia 

1 grudnia oraz 4 grudnia 2014 r. Protokoły z sesji były wyłożone do wglądu  

w Biurze Rady Miasta. Protokoły zostały również przesłane do Państwa 

Radnych na pocztę elektroniczną. Czy mają Państwo uwagi, zapytania  

do protokołów? Jeśli nie, bo nie widzę, to w takim razie głosujemy. Kto jest  

za przyjęciem protokołu z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z dnia 

1 grudnia 2014 r.? Kto jest za? Kto się wstrzymał? Kto jest przeciw? A zatem 

protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 1 grudnia 2014 r. 

 



Przewodnicząca RM - I. Renduda - Dudek – Będziemy głosować za chwileczkę 

protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego z 4 grudnia 2014 r. 

Kto jest za przyjęciem protokołu? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? A zatem 

protokół przyjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie przyjęli protokół z sesji Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego z dnia 4 grudnia 2014 r. 

 

Ad III/Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do punktu 

trzeciego, a mianowicie podjęcie uchwał w sprawie. Przystępujemy do podjęcia 

uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego oraz jej przewodniczącego. Przypominam Państwu Radnym, 

że zgodnie z § 56 ust. 1-4 Statutu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski: 

„§ 56. 1. Rada powołuje Komisję Rewizyjną odrębną uchwałą. 

2.  W skład Komisji wchodzą radni, w tym przedstawiciele wszystkich klubów 

radnych, z wyjątkiem radnych pełniących funkcję przewodniczącego  

i wiceprzewodniczących Rady oraz radnych będących pracownikami 

samorządowymi gminnych jednostek organizacyjnych. 

3. Każdy klub radnych wskazuje do składu Komisji Rewizyjnej przynajmniej 

jednego przedstawiciela. W wypadku powstawania lub likwidacji klubów 

radnych dokonuje się stosownej zmiany składu komisji. 

4. Przewodniczącego Komisji Rewizyjnej wybiera i odwołuje Rada.” 

Szanowni Państwo Radni! W materiałach na sesję otrzymaliście Państwo 

projekt uchwały w sprawie powołania Komisji Rewizyjnej Rady Miasta 

Ostrowca Świętokrzyskiego oraz jej przewodniczącego. Ponieważ mamy dwa 

kluby na sali, poproszę może w imieniu Kluby Radnych Wyborców Jarosława 

Górczyńskiego. 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Wyborców Jarosława 

Górczyńskiego – M. Łata – Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowna 

Rado!   W imieniu Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Wyborców Jarosława 

Górczyńskiego zgłaszam do pracach w Komisji Rewizyjnej Panią Joannę Pikus, 

Pana Arona Pietruszkę, Pana Kamila Długosza, Panią Urszulę Ubę. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Klub 

Radnych „Prawo i Sprawiedliwość”, bo na moje ręce wpłynęły pisma odnośnie 

założenia klubu (załącznik nr 2 do protokołu) Czy Pan Przewodniczący mógłby 

podać osoby do składu Komisji Rewizyjnej? 

Przewodniczący Klubu Radnych "Prawo i Sprawiedliwość" – D. Kaszuba – Pani 

Przewodnicząca! Wysoka Rado! Najpierw do składu Komisji Rewizyjnej 

proponowałbym Pana Radnego Artura Głąb. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy to są, proszę 

Państwa, już wszystkie kandydatury, czy poproszę jeszcze o następne. Jeśli to 



już wszystkie kandydatury, to w takim razie przegłosujemy. Dostałam 

podpowiedź, że nie głosujemy kandydatur, a więc mamy skład Komisji 

Rewizyjnej. Potem zatem o zgłoszenia na Przewodniczących Komisji 

Rewizyjnej. 

Przewodniczący Klubu Radnych Komitetu Wyborczego Wyborców Jarosława 

Górczyńskiego – M. Łata  –   W imieniu Klubu Radnych Komitetu Wyborczego 

Wyborców Jarosława Górczyńskiego chciałbym zaproponować Panią Joannę 

Pikus. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy są inne 

kandydatury? Nie widzę. W takim razie możemy przegłosować całość uchwały 

związaną z wyborem Komisji Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca 

Świętokrzyskiego, wraz z jej przewodniczącym. A więc skład Komisji 

Rewizyjnej jest następujący: Pani Radna Joanna Piku, Pan Aron Pietruszka, Pan 

Kamil Długosz, Pani Urszula Uba, Pan Artur Głąb – to jest skład komisji  

i Przewodnicząca – Pani Joanna Pikus. Proszę o przegłosowanie tej uchwały. 

Kto jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? A więc stwierdzam,  

że uchwała została podjęta jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie  powołania Komisji 

Rewizyjnej Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego oraz jej przewodniczącego. 

 

Patrz uchwała Nr V/7/2014 – załącznik nr 3 do protokołu. 

 

2) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do podjęcia 

następnej uchwały – w sprawie określenia wysokości stawek podatku  

od nieruchomości na rok 2015. Na początek proszę przewodniczących 

poszczególnych komisji Rady o przedstawienie stanowiska Komisji w tej 

sprawie. Proszę zatem Przewodniczącego Komisji Samorządowej – Pana 

Kamila Długosza o przedstawienie propozycji komisji. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Długosz – Pani Przewodnicząca! 

Szanowna Rado! Komisja Samorządowa Rady Miasta pozytywnie zaopiniowała 

przedmiotowy projekt uchwały stosunkiem głosów: 5 – za, 2 – wstrzymujące 

się, przy braku głosów przeciwnych. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – Pana Kamila 

Stelmasika o przedstawienie. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta - K. Stelmasik – Pani 

Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Radni! Komisja Strategii  

i Rozwoju Miasta pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały stosunkiem 

głosów: 8 – za do 5 wstrzymujących się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Bardzo dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu Rady Miasta – Pana Włodzimierza Steca. 



Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Panie Prezydencie! Pani 

Przewodnicząca! Szanowni Radni! Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała 

w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – Pana 

Mariusza Łatę. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata – 

Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Komisja Edukacji, Wychowania, 

Kultury i Sportu jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Przewodniczącą 

Komisji ds. Rodziny – Panią Martę Woźnicką – Kuzdak. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak – Szanowna 

Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Szanowni Radni! Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda - Dudek – Dziękuję bardzo. Czy Państwo 

Radni mają pytania do tej uchwały? Proszę Pana Dariusza Kaszubę. 

Przewodniczący Klubu Radnych „Prawo i Sprawiedliwość” - D. Kaszuba – Pani  

Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! Szanowni Państwo! 

Chciałbym zaprezentować przed głosowaniem stanowisko Klubu Radnych 

„Prawo i Sprawiedliwość” Rady Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego. Szanowni 

Państwo! Mieszkańcy naszego miasta nie należą od wielu lat do najbogatszych. 

Prywatna działalność przedsiębiorców jest coraz bardziej zagrożona przez sieci 

marketów, korzystających ze znacznych ulg. Obserwowane zjawisko 

zmniejszania się liczby małych podmiotów gospodarczych, rosnące bezrobocie  

i wyludnianie się miasta mogą poważnie niepokoić. Na dzisiejszej sesji mamy 

głosować uchwały dotyczące podwyżek stawek podatku od nieruchomości  

i środków transportu. Jest to kolejne sięgnięcie do kieszeni  przedsiębiorców  

i ich małych firm, podnoszące i tak znaczne koszty działalności gospodarczej. 

Nawet małe podwyżki są nadal podwyżkami i w perspektywie całorocznej 

podnoszą ogólne koszty działalności. Stawki podatkowe za budynki mieszkalne 

będą w 2015 roku  w naszym mieście drugie w województwie po Skarżysku 

Kamiennej, stawki za budynki gospodarcze będą zaś najwyższe w naszym 

województwie – na poziomie 21,07 zł. W tej sytuacji – gdy rzeczywiście chodzi 

o ludzi – mieszkańców naszego miasta – Klub Radnych „Prawo  

i Sprawiedliwość” będzie głosował przeciwko proponowanym podwyżkom –  

w propozycjach uchwał nr 2 i 3 (stanowisko  Klubu Radnych „Prawo 

 i Sprawiedliwość” stanowi załącznik nr 4 do protokołu). Dziękuję. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda - Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 

pytania, uwagi? Nie widzę. W takim razie głosujemy projekt uchwały. Kto  

z Państwa Radnych jest za przyjęciem tej uchwały? Dziękuję. Kto jest przeciw? 

Dziękuję. Kto się wstrzymał? A więc, przy 7 głosach przeciwnych,  



2 wstrzymujących i 14 głosach za – przyjęliśmy uchwałę odnośnie podatku 

od nieruchomości. 

 

Radni RM stosunkiem głosów: za – 14, przy 7 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się – podjęli  uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od nieruchomości na rok 2015. 

 

Patrz uchwała Nr V/8/2014 – załącznik nr 5 do protokołu. 

 

3) Przewodnicząca RM – I. Renduda - Dudek – Przechodzimy do następnej 

uchwały – określenia wysokości stawek podatku od środków transportowych  

na rok 2015. Proszę przewodniczących poszczególnych komisji Rady  

o przedstawienie stanowiska Komisji. Proszę Pana Przewodniczącego Komisji 

Samorządowej – Radnego Kamila Długosza. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Długosz – Pani Przewodnicząca! 

Panie Prezydencie! Szanowni Radni! Komisja Samorządowa Rady Miasta 

pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały stosunkiem głosów:  

5 – za, 2 – wstrzymujące się, przy braku głosów przeciwnych. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – Pana Kamila 

Stelmasika. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – K. Stelmasik – Szanowna 

Pani Przewodnicząca! Panie Prezydencie! Wysoka Rado! Komisja Strategii  

i Rozwoju Miasta również pozytywnie zaopiniowała powyższy projekt uchwały 

9 głosami za, 4 głosy wstrzymujące się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu– Pana Włodzimierza Steca. 

Przewodniczący Komisji Budżetu - Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – Pana 

Mariusza Łatę. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata –

Komisja Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu pozytywnie zaopiniowała 

projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę Komisję  

ds. Rodziny i Panią Martę Woźnicką – Kuzdak. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny - M. Woźnicka – Kuzdak – Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

stosunkiem głosów: 4 – za, 3 – wstrzymujące się, przy braku głosów 

przeciwnych. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM - I. Renduda - Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są pytania 

ewentualnie do projektu tej uchwały? Proszę Pana Radnego Andrzeja Pałkę. 



Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Szanowni Radni! Panie Prezydencie!  

Ja mam tylko małą taką uwagę, która była prezentowana na komisjach przez 

tworzących projekt tej uchwały. Miało nie być zniżek – bo o to pytałem 

osobiście, miało nie być zwolnień – okazuje się, że jest to troszeczkę 

wprowadzenie całej komisji w błąd. Myśmy się tutaj domagali –  

co otrzymaliśmy oczywiście – porównanie, co się dzieje w otoczeniu, miast 

znajdujących się nad Kamienna i dołożyliśmy do tego – już powiem – Gminę 

Opatów, tylko dlatego, ze wiemy na pewno, a bynajmniej ja jestem  

w posiadaniu bardziej dokładnej wiedzy z tej dziedziny, że bardzo dużo 

podmiotów rejestruje się poza Ostrowcem. Pytanie – dlaczego? Ano dlatego,  

że są podatki za duże, a tam można się jeszcze troszeczkę inaczej ustawić, 

troszeczkę taniej to jest, a każdy grosz w tym ciężkim rynku pracy jest liczony. 

Stąd – już mówię – będę przeciwny temu stanu rzeczy. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są inne 

uwagi do projektu tej uchwały? Dziękuję bardzo. A zatem poddaję projekt tej 

uchwały pod głosowanie. Kto jest z Państwa za przyjęciem tej uchwały? 

Dziękuję. Kto jest przeciw? Dziękuję. Kto się wstrzymał? Dziękuję. A więc 

uchwała przeszła 14 głosami za, przy 2 wstrzymujących się i 7 przeciwnych. 

 

Radni RM stosunkiem głosów: 14 – za, przy 7 głosach przeciwnych i 2 głosach 

wstrzymujących się - podjęli uchwałę w sprawie określenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych na rok 2015. 

 

Patrz uchwała Nr V/9/2014 – załącznik nr 6 do protokołu. 

 

4) Przewodnicząca RM - I. Renduda - Dudek – Przechodzimy do następnego 

punktu – odnośnie podjęcia uchwały w sprawie obniżenia średniej ceny skupu 

żyta dla potrzeb obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski w 2015 roku. Proszę przewodniczących poszczególnych komisji 

Rady o przedstawienie stanowiska Komisji. Proszę Pana Przewodniczącego 

Komisji Samorządowej – Pana Kamila Długosza. 

Przewodniczący Komisji Samorządowej – K. Długosz – Komisja Samorządowa 

Rady Miasta pozytywnie zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały 

stosunkiem głosów: 5 – za, 2 – wstrzymujące się, przy braku głosów 

przeciwnych. Dziękuję bardzo . 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Strategii i Rozwoju Miasta – Pana Kamila 

Stelmasika. 

Przewodniczący Komisji Strategii i Rozwoju Miasta - K. Stelmasik – Szanowna 

Rado! Powyższy projekt uchwały został zaopiniowany pozytywnie 11 głosami 

za, przy 2 wstrzymujących się. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu– Pana Włodzimierza Steca. 



Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – Pana 

Mariusza Łatę. 

Przewodniczący Komisji Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu – M. Łata –

Komisja Edukacji, Wychowania, Kultury i Sportu jednogłośnie pozytywnie 

zaopiniowała projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – I proszę Przewodniczącą Komisji 

ds. Rodziny – Panią  Martę Kuzdak. 

Przewodniczący Komisji ds. Rodziny – M. Woźnicka – Kuzdak –Komisja  

ds. Rodziny pozytywnie jednogłośnie zaopiniowała przedmiotowy projekt 

uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są uwagi, 

zapytania do projektu tej uchwały? Nie widzę. A zatem poddaję projekt uchwały 

– w sprawie obniżenia średniej ceny skupu żyta – pod głosowanie. Kto jest  

za przyjęciem tej uchwały? Dziękuję. Kto się wstrzymał? Dziękuję. Kto jest 

przeciw? Dziękuję. W takim razie uchwałę podjęliśmy jednogłośnie. 

 

Radni RM jednogłośnie podjęli uchwałę w sprawie  obniżenia średniej ceny 

skupu żyta dla potrzeb obliczania podatku rolnego na obszarze Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski w 2015 roku. 

 

Patrz uchwała Nr V/10/2014 – załącznik nr 7 do protokołu. 

 

5) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały – zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Gminy 

Ostrowiec Świętokrzyski na 2014 r. Przystępujemy do podjęcia tej uchwały. 

Proszę Przewodniczących Komisji, tu będzie miał głos Przewodniczący Komisji 

Budżetu, a wiec proszę Przewodniczącego Komisji Budżetu o zabranie głosu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy mają 

Państwo zapytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. A zatem, jeśli nie ma 

więcej pytań, poddaję projekt uchwały pod głosowanie. Kto jest za podjęciem 

uchwały? Kto jest przeciw? Nie widzę. Kto się wstrzymał? Dziękuję. Przy  

6 głosach wstrzymujących się, 17 głosami za, podjęliśmy tą uchwałę. 

 

Radni RM – stosunkiem głosów: 17 – za, przy 6 głosach wstrzymujących się 

 i braku głosów przeciwnych – podjęli  uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

uchwalenia budżetu Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na 2014 r. 

 

Patrz uchwała Nr V/11/2014 – załącznik nr 8 do protokołu. 



 

6) Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do kolejnego 

projektu uchwały – zmieniającej uchwałę w sprawie Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 – 2023. Proszę 

Przewodniczącego Komisji Budżetu o przedstawienie stanowiska Komisji w tej 

sprawie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu – Wł. Stec – Komisja Budżetu pozytywnie 

zaopiniowała w/w projekt uchwały. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy mają 

Państwo Radni zapytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. A zatem, kto 

jest z Państwa Radnych za przyjęciem tej uchwały? Kto jest przeciwny? Kto się 

wstrzymał? Dziękuję. Przy 6 głosach wstrzymujących się, 17 głosami za, 

przyjęliśmy projekt powyższej uchwały. 

 

Radni RM – stosunkiem głosów: 17 – za, przy 6 głosach wstrzymujących się  

i braku głosów przeciwnych –  podjęli uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ostrowiec Świętokrzyski na lata 2014 

– 2023. 

 

Patrz uchwała Nr V/12/2014 – załącznik nr 9 do protokołu. 

 

7) Przewodnicząca RM – I. Renduda - Dudek – Przechodzimy do uchwały nr 7, 

przyjętej w dzisiejszym porządku, w sprawie zgłoszenia osoby do rady 

nadzorczej spółki prawa handlowego z udziałem Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski. Czy Pan Prezydent zabierze głos, czy też Pani Sekretarz – w tej 

sprawie? 

Sekretarz Miasta – M. Dębniak – Pani Przewodnicząca! Państwo Radni! Jak 

Państwo zdążyliście się dowiedzieć z tego uzasadnienia, jest to o tyle pilne,  

że zostali odwołani dwaj członkowie reprezentujący Gminę Ostrowiec w radzie 

nadzorczej Miejskiej Energetyki Cieplnej, a to powoduje, że ta rada w tej chwili 

nie może działać. Zgodnie z aktem założycielskim, przewodniczącym jest 

reprezentant Gminy Ostrowiec Świętokrzyski. Nie jest to spółka będąca 100% 

własnością miasta – 49% objął tutaj Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska  

i Gospodarki Wodnej. W 2015 roku, zgodnie z wcześniej udzieloną pożyczką 

plus odsetki, zaczyna się wyjście jakby kapitałowe Funduszu Ochrony 

Środowiska. Jest kwestia ewentualnych negocjacji i innych ruchów, bo na takie 

gwałtowne wyjście Gminy Ostrowiec Świętokrzyski nie będzie stać. Propozycja 

jest oddelegowania praktycznie przez Radę Miasta tutaj Prezydenta, który już 

sam tu musi skupić się na nadzorowaniu tej spółki, bez pośredników,  

na trudnych – podejrzewam – rozmowach. Projekt ten staje na sesji, gdyż 

zgodnie z ustawą tzw. korupcyjną, w przypadku Prezydenta Miasta, Rada musi 

wyrazić zgodę na objęcie takiej funkcji przez Prezydenta Miasta. Pozostałych 



członków rad nadzorczych powołuje i odwołuje Prezydent Miasta, który działa 

w innych spółkach jako Zgromadzenie Wspólników. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 

jakieś pytania do tego projektu uchwały? Nie widzę. A zatem proszę Państwa 

Radnych o przegłosowanie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia Pana 

Prezydenta Miasta do rady nadzorczej spółki prawa handlowego z udziałem 

gminy Ostrowiec Świętokrzyski? Kto jest za przyjęciem uchwały? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 6 głosach wstrzymujących, stwierdzam,  

że uchwała została podjęta, 17 głosów było za. 

 

Radni RM – stosunkiem głosów: 17 – za, przy 6 głosach wstrzymujących się  

i braku głosów przeciwnych –  podjęli uchwałę w sprawie zgłoszenia osoby do 

rady nadzorczej spółki prawa handlowego z udziałem Gminy Ostrowiec 

Świętokrzyski. 

 

Patrz uchwała Nr V/13/2014 – załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad IV/Interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi na interpelacje i zapytania: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Przechodzimy do punktu 

czwartego – interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi. Proszę Państwa Radnych  

o zgłaszanie wniosków, wypowiedzi swoich. Proszę Pana Radnego 

Włodzimierza Sajdę. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie!  

1) Ja mam takie pytanie do Pani Przewodniczącej, żeby był przestrzegany Statut 

Gminy – to mi się rozchodzi o to, że w § 44 pkt 1 i 2, to żeby był przestrzegany 

Statut na odpowiedzi i zapytania na interpelacje. 

2) Tu chciałem teraz podziękować funkcjonariuszom Policji, szczególnie Panu 

Naczelnikowi „drogówki” – Panu Marianowi Sokołowi i funkcjonariuszom mu 

podległym za zabezpieczenie przemarszu od Kościółka przy Sandomierskiej pod 

Pomnik Stanu Wojennego przy Rondzie Solidarności. 

3) Ostatnią chciałem – Panie Prezydencie! Chciałem Panu podziękować za to, 

za usunięcie tej topoli, ale to, że nareszcie było ścięte, że pracownicy Urzędu 

Miasta nie mówili już, że to nie jest miasta, że Urzędu Wojewódzkiego, 

Marszałkowskiego. I jeszcze najważniejsze – żeby zrobić ten chodnik  

ten chodnik od strony parku, tą górę. Mam zdjęcia, nie chcę Panu psuć Świąt, bo 

bym pokazał to oficjalnie. I na tym skończę, bo nie chcę nikomu świąt psuć. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę Pana 

Wojciecha Kaczmarskiego o zabranie głosu. 

Radny W. Kaczmarski – Szanowna Pani Przewodnicząca! Szanowna Rado! 

Panie Prezydencie!  



1) Ja jestem pracownikiem Celsy Huty Ostrowiec. Doszły mnie pogłoski  

i chciałbym, żeby Pan Prezydent po prostu potwierdził, ewentualnie 

zdementował, że komunikacja miejska po prostu wraca na teren huty, jeżeli 

chodzi o dowożenie pracowników z głównej, prawda, bramy, na poszczególne, 

prawda, wydziały.  

2) I sprawa druga, dużo bardziej ważniejsza i dużo bardziej skomplikowana, 

trudna. Wiem, że Pan Prezydent już wie o tym, ma pomysł na to, ale, ze jestem, 

prawda, mieszkańcem bloku 7a, przypomnę – tak, że po prostu chodzi mi  

o sprawę Polnej 7a, 7b i tragedii dziejącej się już od kilku lat, kilkudziesięciu 

rodzin, na których barki próbuje się zwalić kilkanaście milionów złotych. Ja tu 

nie oczekuję odpowiedzi i rozwiązania tego problemu, jest to sytuacja trudna, 

skomplikowana. Proszę tylko Pana Prezydenta, żeby Pan Prezydent znalazł 

jakieś rozwiązanie, bo w tej chwili tam się dzieje, ja wiem, krzywda ludzka,  

a w najbliższej po prostu przyszłości może dojść do pewnych tragedii, po prostu 

ludzkich. Także, po prostu, prosiłbym Pana Prezydenta o zajęcie się tą sprawą. 

Dziękuję bardzo. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Proszę  

o następne zapytania, jeśli są. Proszę Pana Radnego Dariusza Kaszubę. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Szanowni Państwo! 

Mam taką jedną w zasadzie interpelację dotyczącą niedawno obchodzonej 

rocznicy wprowadzenia Stanu Wojennego w 1981 roku. Młodsi z nas na pewno 

nie pamiętają, ale nie tylko w naszym mieście, ale i w całym kraju był zwyczaj 

dekorowania miast, ulic na 1 maja, w związku ze świętem, które – wiadomo – 

jest obchodzone w nieco innej, skromniejszej obecnie formie. Wówczas dbano  

o to, żeby te flagi wywieszane szybko zniknęły z miasta, bo 3 maja było to inne 

święto, którego wówczas nie obchodzono – z wiadomych powodów. 13 grudnia 

miała miejsce sytuacja, którą mi zasygnalizowali mieszkańcy, nieliczni,  

co prawda, podczas południowych mini – uroczystości przy Pomniku przy 

Rondzie Solidarności. Otóż, podczas składania wieńców przed delegację Rady 

Miasta i Pana Prezydenta były wystawiane stojaki z flagami narodowymi. Zaraz 

po tym, te flagi niejako zniknęły, zostały usunięte, a gdy przyszły delegacje, 

które wyszły z mszy o godz. 18 w Kościółku Najświętszego Serca Jezusowego, 

już ta sytuacja wyglądała inaczej. Mam pytanie takie – czy można to miejsce  

13 grudnia również dekorować i czy można połączyć udział delegacji 

związkowych, organizacji, jak również Rady Miasta i Pana Prezydenta  

w obchodach tej rocznicy w roku zbliżającym się – 2015? Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Czy jeszcze ktoś  

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos? Nie widzę Proszę w takim razie Pana 

Prezydenta Jarosława Górczyńskiego o zabranie głosu. 

Prezydent Miasta – J. Górczyński  – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo 

Radni! Bardzo dziękuję za przyjęcie wszystkich uchwał. Cieszę się, że jest 

jednomyślność, cieszę się z takich decyzji. Odpowiadając na interpelacje, 

podziękuję Panu Sajdzie. Czyli to, co prosiłem o cierpliwość, opłaci się, idzie  



w dobrą stronę, mam nadzieję, ze jeszcze nie raz, nie dwa usłyszymy takie miłe 

słowa, bo na tym wszystkim nam zależy, żeby mieszkańcy naszego miasta 

odczuli inną jakość. Jeżeli chodzi o Statut, to Pani Dyrektor odpowiedziała –  

z interpelacjami zobaczymy, jak to pójdzie.  

Pan Radny Kaczmarski – komunikacja MPK – ja rozumiem, że Państwo 

jesteście za tym, żeby MPK przywrócić? No bo właśnie tego mi brakowało, tego 

mi brakowało, żeby usłyszeć, że Państwo… Ja też byłbym za tym, żeby nasza 

spółka gminna zarabiała, a nie tylko przychodziła do miasta z prośbą o kolejne 

dotacje, więc chciałem tutaj powiedzieć, że miałem bardzo konstruktywne 

spotkanie z Prezesem Celsy Huty Ostrowiec – Panem Vilasecą, który wyszedł  

z inicjatywą sam, powrotu MPK, a ja uważam, że nasza spółka powinna 

świadczyć usługi w szerokim zakresie w wielu miejscach, żeby 

zdywersyfikować przychody, żeby jej kondycja finansowa była coraz lepsza,  

a nie odwrotnie. 

Jeżeli chodzi o Polną 7a – powiedziałem publicznie, potwierdzę to jeszcze raz – 

podejmę się trudnej roli mediatora, ale konkretnych rozmów z dwiema stronami, 

z tym, że obie strony muszą wiedzieć, że będą to trudne rozmowy  

na odpowiednich warunkach. Nie można wymuszać odstępstw na jednej, bądź 

na drugiej stronie. Pan Prezes Zieliński, po długim chorobowym, wraca 

osiemnastego do pracy, dziewiętnastego ma się zgłosić do mnie na spotkanie  

i wtedy wstępnie ustalimy spotkanie ze stronami. Myślę, że to byłby już nowy 

rok, bo to już jest za chwilę styczeń. Proszę mi wierzyć, że mam tutaj 

propozycje konkretne, nie chcę tutaj zaskakiwać. Jest tutaj Pan Starosta Duda, 

który też objął teraz funkcję. Polna 7a, 7b też leży przy ulicy powiatowej, ja sam 

wielokrotnie korzystam z pseudoparkingu, który jest pod tymi blokami, a tam 

lokale handlowe są. Więc myślę, że tutaj, wspólnymi siłami  - ale podkreślę – 

wspólnymi siłami, dzieląc się równomiernie na trzy strony – tak bym 

zaproponował: 1/3 – mieszkańcy, czy użytkownicy lokali handlowych,  

1/3 – Starostwo Powiatowe, Pan Starosta, 1/3 – miasto, możemy podejść  

do tematu i myślę, że w ramach współpracy między samorządami, możemy 

wyjść z taką inicjatywą, żeby zniknął raz na zawsze temat tego parkingu,  

o którym wielokrotnie słyszymy z ust naszych mieszkańców, a to są nasi 

mieszkańcy, naszego miasta i naszego powiatu, więc to będzie jedna  

z pierwszych propozycji wyjścia, uregulowania tego problemu. 

Pan Radny Kaszuba – rocznica Stanu Wojennego – nie widzę najmniejszego 

problemu, żeby te flagi były. Ja widziałem i podziękowania dla Pana organizacji 

– Strzelcy bardzo godnie reprezentowali się przed tym pomnikiem, myślę, że nie 

będzie tutaj kłopotu, natomiast ja mam inną propozycję. Myślę, że czas 

najwyższy, by się nie dzielić, a łączyć, nie wprowadzać różnic, a obchodzić to 

we właściwy sposób, z właściwą godnością. Mamy dwie msze, zróbmy jedną 

konkretną, nie widzę tutaj najmniejszego problemu, z tym, że proponuję taką 

kwestię, ja myślę, że Pani Dyrektor wyjdzie z inicjatywą i podejmiemy uchwałę 

w sprawie formuły godnej, dostojnej, aby nie tylko tą rocznicę, ale i inne  



we właściwy sposób czcić. Ja też mam wiele wątpliwości co do udziału  

np. delegacji, bo historia, naród, który zapomina historii, nie zasługuje, żeby 

historia pamiętała o nim i z tego też powodu myślę, że większa delegacja 

powinna być m.in. szkół, żeby ta młodzież wiedziała, że ta historia nie odległa 

była, że się wydarzyła i z czym ona się wiąże. Więc myślę, że do tego 

dojdziemy, jestem tu jak najbardziej za. Szanowni Państwo! Tyle z mojej strony. 

Ja pozwolę sobie teraz w wersji oficjalnej, na Państwa ręce, dla Państwa Rodzin, 

z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia, złożyć najserdeczniejsze 

życzenia, przede wszystkim zdrowia, radości, optymizmu, miłych chwil 

spędzonych w gronie rodzinnym, w gronie najbliższych, odrobiny refleksji  

i z nadzieją na ten Nowy 2015 Rok. Wszystkiego najlepszego dla Państwa, 

myślę, że po dzisiejszych obradach mogę być też pewien tego, że nasza 

współpraca będzie się układać bardzo dobrze. Dziękuję bardzo. 

 

Ad V/ Sprawy różne: 

 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękujemy. Czy mają jeszcze 

Państwo zapytania, uwagi? Poproszę Pana Radnego Dariusza Kaszubę. 

Radny D. Kaszuba – Pani Przewodnicząca! Szanowni Państwo! Niech mi będzie 

wolno, w imieniu Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości, złożyć Państwu 

również serdeczne życzenia ciepłych, rodzinnych Świąt, Panu Prezydentowi – 

realizacji wszystkich zamierzeń. Wszystkiego najlepszego w Nowym Roku 

2015. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękujemy bardzo. 

Radny M. Łata – Jeżeli już stoimy, to bardzo proszę również przyjąć serdeczne 

życzenia na nadchodzące Święta Bożego Narodzenia, świąt, od Klubu Radnych 

Wyborców Jarosława Górczyńskiego, wszystkiego dobrego, ciepłych, 

rodzinnych Świąt. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Ja również chcę się dołączyć do 

życzeń tych wszystkich, które Państwo przed chwilą tu powiedzieli i chciałabym 

wszystkim Państwu, Rodzinom Państwa, wszystkim osobom bliskim Państwa, 

złożyć najserdeczniejsze życzenia z okazji tych magicznych Świąt Bożego 

Narodzenia, dużo zdrowia, ciepła, radości, żebyście Państwo mieli chwilkę też 

refleksji i pomyśleli nad tym, jakie dokonania czekają nas wspólnie w roku 

2015, bo myślę, że jesteśmy taką Radą, która wspólnie będzie pomagać Panu 

Prezydentowi w przeróżnych działaniach na rzecz naszych mieszkańców. Dużo, 

dużo szczęścia i wszystkiego najlepszego dla wszystkich Państwa! Dziękuję 

bardzo. 

W sprawach różnych czy mają Państwo jakieś zapytania? Poproszę Pana 

Radnego Włodzimierza Sajdę. 

Radny Wł. Sajda – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Zabolało mnie to, co Pan powiedział, ze uroczystości są podzielone. Ale trzeba 

tu powiedzieć, kto to podzielił, Panie Prezydencie,. Kto podzielił? Władza, 



władza to podzieliła. Bo ja pamiętam, zawsze było obchodzone razem, nie w 

Kościele Michała, tylko tu, u nas, w Kościółku. I podzieliła to władza, nie ludzie 

Solidarności. A kwiaty – miałem tego nie mówić, ale to mnie zabolało – kwiaty, 

wiązanki składali ludzie, którzy niegodni byli tam stanąć. Dziękuję. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję. Kto z Państwa chciałby 

jeszcze zabrać głos? Proszę Pana Radnego Andrzeja Pałkę. 

Radny A. Pałka – Pani Przewodnicząca! Wysoka Rado! Panie Prezydencie! 

Jedno jeszcze zapytanie. W 2015 roku – ja teraz przemilczałem temat –  

a reprezentuję akurat osiedle „Kolonię Robotniczą”, na pewno wrócę do tematu 

świetlicy na osiedlu. Ja tylko przypomnę, że 4 lata wstecz, już przyjęliśmy 

pewne działanie, wiem, że już jest i dokumentacja zrobiona, myślę, że ożywimy 

ten temat, ale mówię, w 2015 roku. To tak będzie, Panie Prezydencie? 

Prezydent Miasta – J. Górczyński – Szanowni Państwo! Panie Radny, Panie 

Andrzeju! Mnie też leży na sercu, aby wybory odbywały się np. w konkretnej 

komisji, komisji, która będzie mieściła się w godnym budynku. Poczekajmy, 

chwilka cierpliwości, nowy rok nadchodzi, z optymizmem. 

Radny A. Pałka – Na pewno poczekam, bo skoro tu kolega Włodzimierz 

poczekał i coś uzyskał, to ja myślę, że będzie podobnie. 

Przewodnicząca RM – I. Renduda – Dudek – Dziękuję bardzo. Czy są jeszcze 

inne zapytania? Ponieważ nie widzę, proszę Państwa, zamykam V sesję Rady 

Miasta Ostrowca Świętokrzyskiego, życząc Państwu jeszcze raz wszystkiego 

najlepszego na święta. 

 

Sesja Rady Miasta zakończyła się o godz. 14.45. 

 

Protokołowały:      Przewodniczyła: 

 

Marta Kamińska     Przewodnicząca Rady Miasta 

Eliza Kaniewska      Ostrowca Świętokrzyskiego 

Anna Krakowiak         Irena Renduda – Dudek  

 

 

 

 


